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Vianočné hlasy 
Vianočná pieseň v srdce padla mi,

S ňou radosť mojich dávnych detských čias,
Keď spievala som šťastne s hviezdami, 

Anjelov zrela všade vôkol nás

A cestou do kostola tichý hlas, 
Do melódie Vianoc zladený, 

Krajinu zimnú menil v ríšu krás...
Bola som svedkom tejto premeny!

To Hviezda spôsobila taký div, 
Láska ktorá do jasieľ ľahla si:

Ja videla som zeleň rajských nív.
Zlatého mesta všetky okrasy....

Viem, že sa roky detstva nevrátia, 
Však volám vrúcne: Tvoja vôľa buď!  

Len prosím daj mi srdce dieťaťa 
A v tebe navždy spočinúť!    

                                                                Zlatica Oravcová



Homília
R 5,2
„Skrze Neho dostal sa nám vierou aj prístup k milosti, v ktorej stojíme. A chválime sa nádejou slávy
Božej.“ 

Milí bratia a sestry, aj dnes z milosti Božej slávime Vianoce. Možno sa pýtame, prečo je 
potrebné pripomínať si aj po dvoch tisícročiach narodenie Božieho Syna. Prečo je potrebné 
pripomínať si sčítanie ľudu za cisára Augusta, zjavenie sa anjelov pastierom na betlhemských 
poliach, narodenie bábätka v maštali, lebo pre neho nebolo miesto v žiadnej betlhemskej 
domácnosti?

Nuž, túto udalosť je potrebné pripomínať si preto, lebo Kristus Pán sa nielen narodil, ale On 
stále žije. Nik s tých, ktorí sa narodili pred dvomi tisíckami rokov už nežijú. Pán Ježiš Kristus žije 
a sedí na pravici Božej a prihovára sa aj za nás.

Rada by som Vám zdôraznila, že dnes si nepripomíname narodenie niekoho, kto sa dávno 
narodil a zomrel, ale narodenie vzkrieseného Pána Ježiša Krista. Pripomíname si narodenie 
niekoho, kto žije a má pre nás i dnes obrovský význam. Preto môžeme spievať: „Nám, nám narodil 
sa.“ Narodil sa nám všetkým. Nám všetkým niečo dáva a umožňuje.  Možno aj vám vŕta v hlavách 
otázka: "Čo to len môže byť?" Práve prečítané slová Písma Svätého nám dávajú odpoveď na túto 
vianočnú otázku. Tieto slová nám hovoria o tom, aký vianočný dar nám prináša Kristus Pán. 
Rozbaľme teraz tento dar, ktorý je obsiahnutý vo vzácnych slovách, ktoré zaznamenal apoštol 
Pavel.

Pán Ježiš Kristus nám prináša prístup k Božej milosti. Určite ste každý aspoň raz vo svojom 
živote stáli pred dverami, na ktorých bol nápis „Vstup zakázaný“ alebo ešte lepšie „Nepovolaným 
vstup zakázaný!“ Nikto z nás nemá rád takéto obmedzenia, hoci vieme, že vo väčšine  prípadov sú 
oprávnené. Až do príchodu Pána Ježiša Krista bol takýto nápis na dverách vedúcich k Božej milosti.
Odkedy prišiel na tento svet, je cesta k Božej milosti otvorená. Preto Pán Ježiš Kristus o sebe 
povedal: "Ja som cesta, pravda i život."

Milí bratia, milé sestry, a práve TO je neuveriteľné posolstvo Vianoc. My všetci máme 
prístup k Božej milosti, lebo v Pánovi Ježišovi Kristovi sa zjavila milosť Božia, spásonosná 
všetkým ľuďom. Milosť a pravda sa uskutočnila prostredníctvom neho. Možno sa pýtate, či toto je 
ten veľký dar. Ak je tomu tak, potom si položme otázku trochu inak a skúsme sa zamyslieť, či 
máme odvahu povedať, že nikdy v živote nebudeme potrebovať Božiu milosť. Alebo máme vari 
odvahu povedať, že Božiu milosť nepotrebujeme? Ja veru takú odvahu nemám! Viem, že bez Božej 
milosti, nie som nič.

Možno ste zvedaví, ako sa dostať k Božej milosti? Prístup k Božej milosti je možný veľmi 
jednoducho. Vierou. Ak veríme, že to dieťa, ktoré sa narodilo v Betlheme, sa narodilo pre vás i pre 
mňa.  Ak veríme, že je to Syn Boží, ktorý prišiel spasiť vás i mňa, potom sme dosiahli Božiu 
milosť. Milosť Božia nie je závislá od našich skutkov! Je to obrovský Boží dar. Dar od Pána Boha, 
pre nás, patriacich Kristovi.  Patriť Pánovi Ježišovi a nosiť jeho vzácne meno - kresťan - znamená, 
že ten, kto nosí toto meno, kto mu patrí, je zahrnutý do Božej milosti. Byť kresťanom znamená, byť
omilosteným hriešnikom, ktorý má prístup k Pánu Bohu a na dverách k Božej milosti preňho svieti 
nápis „Vstup povolený.“ Využime tento čas milosti, ktorý máme a nevieme do kedy bude trvať 
a smelo vstúpme, kým je ešte čas.

Prístup k Božej milosti nám dáva nádej. Nádej, ktorou sa môžeme chváliť. A chválime sa 



nádejou milosti Božej. Hovorí apoštol. A chváliť sa nádejou slávy Božej znamená oslavovať Pána 
Ježiša Krista. Kto má nádej, ten inak hľadí na ťažkosti, utrpenia a prekážky než ten, kto nádej nemá.

Vianočná nádej nám dáva trpezlivosť, silu a útechu v ťažkých chvíľach života. Preto, bratia 
a sestry, nehovorme, že nevieme ozajstne sviatkovať, že nemáme náladu na oslavu a pripomínanie 
si príchodu Božieho Syna. Veď práve vtedy, keď nás niečo ťaží, potrebujeme tento sviatok, ktorý 
zvestuje nádej.
 

A akú nádej nám zvestujú tieto nádherné sviatky? Čo je to za nádej, ktorá nezahanbuje? Je 
to nádej slávy Božej. Veru tak!
Pán Ježiš sa preto ponížil, aby tých, ktorí veria v neho, Pán Boh povýšil. 
Pán Ježiš Kristus sa preto stal bezdomovcom, aby tí, ktorí veria v neho, dostali od Pána Boha 
príbytok v nebesiach. 
Pán Ježiš Kristus preto trpel a umrel, aby tým, ktorí veria v neho, boli odpustené hriechy. 
Pán Ježiš Kristus preto vstal z mŕtvych, aby tí,  ktorí veria v neho, mali večný život. Pán Ježiš 
Kristus sa preto vzdal slávy, počnúc betlehemskou maštaľou a smrťou na kríži končiac, aby tí, ktorí 
veria v neho, mali nádej slávy Božej. 

Práve preto si dnes pripomíname, že anjeli pri narodení Pána Ježiša Krista spievali: „Sláva 
na výsostiach Bohu a na zemi pokoj ľuďom dobrej vôle.“ Preto sa aj my dnes chceme pridať 
k tomuto anjelskému chválospevu. Milosť, nádej a sláva. Podstatu Vianoc by sme mohli zhrnúť do 
týchto troch slov. Návod na radostné a šťastné Vianoce je potom nasledovný: Prijmime Božiu 
milosť, ktorú nám dáva narodený Spasiteľ, aby sme mali nádej Božej slávy a oslavujme Pána Boha 
za tento dar. S prosbou, aby sme použili tento návod, vám, bratia a sestry, prajem milosti plné 
a pokojné vianočné sviatky. Amen

Vianočné zamyslenie...

Život a aktivity spevokolu počas roka 2018 mojimi očami.

„Hudba je zjavením vyššieho rozumu a múdrosti.“ 

 Ludwig Van Beethoven 

Opäť je za nami prežitých 12 mesiacov, jeden rok... Na dvere nám klopú najkrajšie sviatky
v roku,  okolo  nás  žiari  svetlo  Vianoc  a v našich  srdciach  sa  prebúdza  pocit  radosti,  lásky
a spokojnosti.  V našich  životoch  a rodinách  zavládne  pokoj,  pohoda  a všetci  sa  postupne
pripravujeme na príchod nášho Pána a Spasiteľa Ježiša Krista. Túto neopísateľne krásnu atmosféru
sprevádza mnoho vianočných pestrofarebných ozdôb, vianočných stromčekov a darčekov. Avšak
najvzácnejším darom v duchovnej rovine života každého človeka je Božia láska, Božia prítomnosť
a náruč  nášho  Pána,  ktorú  nám  neustále  otvára.  Pre  nás  kresťanov  je  však  neodmysliteľnou
súčasťou viery aj spoločenstvo v našich chrámoch, a to nielen počas vianočných sviatkov, v rámci
ktorých môžeme čo najintenzívnejšie prežívať príchod nášho Spasiteľa.

V tomto  duchu  takúto  radosť  prežívame  aj  v našom  evanjelickom  cirkevnom  zbore
v Pukanci a prekrásnom, priam veľkolepom chráme Božom. Počas celého roka sa v našom chráme
Božom stretávame pravidelne na nedeľných Službách Božích,  počas rôznych sviatkov, slávností



a pri rôznych iných príležitostiach. Avšak Vianoce sú vždy niečím iné, vždy čarovné a plné Božej
lásky. 

V mojom osobnom ponímaní je čarovný Štedrý večer a predovšetkým Štedrovečerné Služby
Božie, keď vonku zavládne tma, počuť len tichučký šepot padajúcich vločiek a navôkol je biela
zasnežená  krajina.  V tom  zaznie  hlahol  zvonov  nášho  chrámu  Božieho,  ktoré  znejú  inak...
slávnostnejšie.  Múrmi chrámu Božieho sa nesú tóny vznešeného organu, ktorý svojím mohutne
znejúcim zvukom oznamuje príchod nášho Spasiteľa, v tónoch vianočných piesní. Neodmysliteľnou
a dôležitou súčasťou je slovo Božie, ktoré nám priblíži prichádzajúceho Pána a Spasiteľa do našich
sŕdc  a životov.  Čaro  vianočných  sviatkov  v našom  cirkevnom  zbore  dotvára  vystúpenie  detí,
v očiach ktorých vidieť iskričky radosti a očakávania. V neposlednom rade slávnostnú atmosféru
Služieb Božích dotvára vystúpenie nášho Pukansko-Bohunického spevokolu, kde pri tónoch znejúci
piesní vzniká pre každého veriaceho a poslucháča priestor pozastaviť sa, započúvať sa do znejúcej
melódie,  akoby  pomyselne  pozastaviť  čarovnú  chvíľu  Vianoc  a nechať  sa  unášať  vianočnou
atmosférou v Božej blízkosti.

Keď sa zamyslíme nad prežitým rokom, pozrieme sa späť a otočíme strany v kalendári,
vidíme mnoho odvedenej práce, veľa práce v našich zamestnaniach, našich rodinách a životoch vo
všeobecnosti.  Z titulu vedúcej nášho Pukansko-Bohunického spevokolu si dovolím v niekoľkých
riadkoch zhodnotiť činnosť nášho spevokolu, ktorý má za sebou opäť rok veľkej práce. 

Spoločne sme prežili  aj  „spevokolový“ rok,  ktorý znamenal mnoho odspievaných hodín,
desiatky-stovky hodín tvrdej práce, nácvikov a čas venovaný spevu. Možno to z pohľadu človeka,
ktorý sa priamo spevu nevenuje, nevyzerá ako práca náročná, ale každý spevokolista dokáže sám
zhodnotiť a posúdiť, že si to skutočne  vyžaduje mnoho trpezlivosti, času, chuti spievať a nakoniec
odvahu postaviť sa pred všetkých a zasievať s hrdosťou a správne. Za všetkým sa ukrýva mnoho
hodín a práce, ktorú každý člen nášho spevokolu venuje našej spevokolovej rodine. Áno, sme všetci
jedna rodina a sme na to patrične hrdí. Z môjho hľadiska patrí všetkým veľký obdiv a veľká vďaka,
pretože v dnešnej dobe plnej povinností, či už pracovných a rodinných si nadovšetko vážim, že je tu
priestor  a ochota  nájsť  si  čas  pravidelne  na  spevokol.  Nácviky sú  realizované  v priebehu  roka
v pravidelných intervaloch, počas prázdnin sme mali tzv. „spevokolové prázdniny“, aby sa každý
mohol  v prázdninovom  čase  venovať  svojim  rodinám,  aktivitám  a  dovolenkám.  Dĺžka  trvania
každého nácviku je naozaj rôzna a individuálna, počas niektorých nácvikov trénujeme a spievame
1,5 hodiny, niektoré nácviky sú intenzívnejšie a trvajú aj 3 hodiny. Môžem úprimne zhodnotiť, že je
to čas využitý efektívne a na Božiu slávu. Spevokol sa postupne vypracoval na 3 hlasný spevokol,
čo  je  omnoho  hudobne  náročnejšie  na  cvičenie,  prácu  a zladenie  sa,  avšak  neustále  na  sebe
pracujeme a snažíme sa zdokonaľovať.

Počas roka 2018 sme spievali na viacerých slávnostných Službách Božích počas sviatkov, na
Pamiatke posvätenia chrámu a počas iných slávností v chráme Božom v Pukanci a v Bohuniciach.
Taktiež  sme  svojím  spevom  prispeli  k slávnostnej  atmosfére  na  ekumenickej  slávnosti,  pri
príležitosti  26.  ročníka  Pukanských  remeselníckych  trhov,  ktorá  sa  tento  rok  konala  v rímsko-
katolíckom kostole sv. Mikuláša v Pukanci. 

Na nedeľu Cantate, v termíne 29. apríla 2018 sa konala v našom cirkevnom zbore v Pukanci
prehliadka  spevokolov  Dunajsko-nitrianskeho  seniorátu,  v rámci  ktorej  zazneli  tóny  piesní  aj
v podaní  nášho  spevokolu.  Bola  to  skutočne  prekrásna  slávnosť,  počas  ktorej  náš  spevokol
každoročne reprezentuje cirkevné zbory Pukanec a Bohunice. 



Dňa 30.06.2018 sme sa zúčastnili VI. evanjelických cirkevných dní vo Zvolene, kde sme
boli ako spevokol oficiálne zaradení do programu a s naším spevokolom sme vystupovali priamo na
pódiu  námestia  mesta  Zvolen.  Pripravili  sme  si  pásmo  viacerých  piesní  a verím,  že  aj  naším
pričinením  sme  prispeli  k  slávnostnej  atmosfére  evanjelických  cirkevných  dní  a zároveň  sme
reprezentovali oba cirkevné zbory Pukanec a Bohunice. 

V mesiaci október sme realizovali natáčanie rozhlasových Služieb Božích v chráme Božom
v Pukanci, v rámci ktorých vystúpil náš spevokol s piesňou „Deň s Pánom“.

Pred  sebou  máme  vianočné  sviatky  a vystúpenia  počas  slávnostných  Služieb  Božích
v Pukanci a v Bohuniciach, následne vystúpime počas Jasličkovej pobožnosti v rímsko-katolíckom
kostole sv. Mikuláša v Pukanci a rok 2018 uzavrieme vystúpením spevokolu na Starý rok. 

Čaká nás opäť nový rok,  rok plný výziev pre život  a prácu spevokolu,  kde už aktuálne
pracujem na príprave nového repertoára a piesní, ktoré budeme nacvičovať a trénovať. Verím, že
nás čaká aktívny rok. Chcem vysloviť prianie, aby bol nový rok pre všetkých požehnaný od Pána
Boha, pretože iba jeho mocou a silou nás vedie a ukazuje nám tú správnu cestu, po ktorej máme
kráčať.

Na záver sa chcem z celého srdca poďakovať všetkým mojim milým spevokolistom za ich
prácu a aktivitu. Vždy pripomínam a dávam na zreteľ, že je nesmierne dôležitý každý jeden hlas,
každý jeden človek a člen, ktorý tvorí náš spevokol. Úprimne všetkým ďakujem za dôveru, ktorú vo
mňa vložili,  ďakujem za  trpezlivosť,  za  čas,  ktorý venujú nácvikom,  vystúpeniam a za  odvahu
spievať.  Vážim  si  to  a som  úprimne  hrdá,  že  naše  cirkevné  zbory  Pukanec  a Bohunice  majú
spevokol,  ktorý je  aktívny,  neustále  na sebe  pracuje  a snaží  sa  zlepšovať.  Všetkým patrí  veľké
ďakujem.

Dovoľte  mi,  všetkým  vám  zapriať  požehnané  a láskyplné  prežitie  vianočných  sviatkov
v kruhu blízkych. Želám vám, aby sa vianočný čas stal pre vás zdrojom pohody, načerpania nových
síl, ale predovšetkým bol plný radosti a oslavy z narodenia nášho Spasiteľa Ježiša Krista.

Šťastné a veselé Vianoce.

PhDr. Mgr. Jana Rievajová, PhD.

kantorka, vedúca spevokolu

 Rodina Martina Bujnu    (1845 -1923)

Uplynulo 95 rokov od úmrtia Martina Bujnu, ktorý i dnes patri k významným a váženým
osobnostiam Pukanca. Po otcovi Jánovi bol rodákom z blízkych Bohuníc, kde uzrel svetlo sveta  27.
10. 1845. Matka Mária Loišová pochádzala z Prandorfa (Devičany), rodičia sa tam  19. 1. 1840
sobášili.
    Po štúdiách v B. Bystrici, B. Štiavnici, vo Viedni a v Bazileji dostal rôzne ponuky. Rozhodol
sa však pre kňazskú dráhu. Roku 1871 prijal miesto kňaza v Pukanci. S citom pre spravodlivosť



bránil  právo  spoluobčanov  na  vzdelanie  v  materinskom jazyku.  Boril  sa  s rôznymi  životnými
prekážkami  v obci  i  hmotným nedostatkom,  no pritom nezabúdal  na iných.  Nebolo  mu cudzie
utrpenie biednych, najmä detí. Zakladal sirotince, organizoval zbierky pre chudobných. Vo svojej
rodine presadzoval sociálne myslenie.
   Bol dvakrát ženatý. S Máriou Teréziou (1853-1879) mal 5 detí (3 dcéry sa dožili dospelosti -
Mária, Elena, Kornélia). Po ovdovení (1879) sa oženil s mladšou sestrou zosnulej manželky - s
Ľudmilou Holéczyovou (1860-1936). Narodili sa im 3 deti (Ivan, Oľga, Milota).
   Prvá  dcéra  Mária  Ľudmila  Bujnová  (1873-1929)  sa  vydala  za  známeho  mikulášskeho
podnikateľa Miloša Lacku, ktorý bol signatárom Martinskej deklarácie z 30. 10. 1918. Mária 
sa venovala sociálnej práci,  angažovala sa v Živene. Stala sa  predsedníčkou cirkevného spolku
Dobrodej  a predsedníčkou Československého červeného kríža v L. Mikuláši.  Pravdepodobne to
bola ona, kto udržiaval čulé vzťahy s prvou predsedníčkou ČK - Alicou Masarykovou, ktorá po
pohrebe Martina Bujnu (22. 7. 1923) navštívila Pukanec 11. 9. 1923. Na pôde tolerančného kostola
ju srdečne privítali hodnostári pukanskej evanjelickej cirkvi: Viliam Koričánsky - kňaz, Ján Zamboj
-  dozorca  a predseda  8.  zboru  Slovenskej  ligy,  vdova  Ľudmila  Bujnová -  predsedníčka  spolku
Živena v Pukanci, cirkevníci, školská mládež  a malá Anička Hrúzová - neskôr vyd. Bahnová.
   Druhá dcéra   Ľudmila Anna Bujnová (1875-1883) zomrela 8-ročná. 
   Ďalšia dcéra Elena Oľga Bujnová (1876-1949) bola vydatá za evanjelického farára Juraja
Slávika v Jabloňoviach a Dačovom Lome. Pán farár sa priatelil s Martinom Kukučínom.  Po smrti
manžela  pomáhala  svojej  sestre  Márii  v Liptovskom  Mikuláši.  Neskôr  žila  v B.  Bystrici
a Bratislave.
    Štvrtá  v poradí  Kornélia  Terézia  Bujnová  (1877-1949)  sa  vydala  za  jedného  z  prvých
školských  inšpektorov  v levickom  okrese  -  Samuela  Hrúza  (1877-1976),  rodáka  z Pukanca,
úspešného  organizátora nového školského systému po roku 1918.
     Pri  pôrode  Kamily  Boženy Bujnovej  (1879-1880),  ktorá  žila  iba  1  rok,  zomrela  Mária
Terézia Bujnová. Jej mladšia sestra Ľudmila Holéczyová (1860-1936). sa stala druhou manželkou
Martina Bujnu.  Narodili sa im tri deti.
    Prvorodený syn Ivan Martin Bohumil Bujna (1881-1949) si vzal za manželku Annu Vieru
Valáškovú.  Valáškovci boli významný národne uvedomelý rod z Myjavy, kde bol  Ivan kaplánom.
Neskôr prešiel za farára do Nadlaku (1909-1948), kde sa stal  seniorom.  Po 1948  repatrioval.  Žil
ešte krátko v Šamoríne a v Bratislave.
  Dcéra Oľga Anna Bujnová (1888-?) žila u svojej nevlastnej sestry Márie v L. Mikuláši.
  Milota Ľudmila Gizela Bujnová  (1895-?) sa vydala za Rudolfa Singera.
  Martin Bujna  po úraze, ktorý sa mu stal cestou z fary do mesta, chradol. Skonal vo veku 78 rokov,
dňa 22. 7. 1923, pochovali ho na starom cintoríne v Pukanci.
      V r. 1925  bol  Martinovi  Bujnovi,  za  účasti  manželky  Ľudmily  Bujnovej,  dcér   Márie,
Eleny, syna  Ivana,  seniora  Samuela  Kramára,  pukanského kňaza  Viliama  Koričánskeho
a cirkevníkov, odhalený pomník. Martin Bujna si zaslúži aj v súčasnosti našu pozornosť pre svoju
cieľavedomosť, vytrvalosť, vernosť myšlienkam i činom.
  

Použitá litertúra : Tranovský kalendár (1924)                                                                          Mgr. Ľ. 
Ponická
Fotografie: Súkromný archív



  
  Mária Ľudmila                                 S kyticou Alica Masaryková                               Ivan Martin 

Bohumil                      

                                                        
     Elena Oľga s Jurajom  Slávikom                                    Kornélia Terézia  so Samuelom Hrúzom 
v Silbaši 

                            
                                  Odhalenie pomníka  Martinovi Bujnovi (1925)                    



3 kľúčové veci pre život v spoločenstve

Niekedy sa zamýšľam nad rôznymi stratégiami, plánmi a inovatívnymi spôsobmi ako získať 
ľudí pre evanjelium, ako stále povzbudzovať ľudí v spoločenstve k vytrvalosti a ako docieliť to, aby
ich „srdcia horeli“. A niekedy mi toto premýšľanie zaberie tak veľa času. Pritom riešenie je úplne 
jednoduché…
 

Nedávno som sa dostal k jednému textu, ktorý opisuje jedno z mnohých vysvetlení, prečo sa
kresťanstvo v ranom období, napriek mnohým prenasledovaniam, tak šírilo. Nebolo to vďaka 
osobnej charizme tých ľudí, ani preto, že by bolo kresťanstvo tak spoločensky uznávané (to skôr 
naopak). Bolo to preto, lebo kresťania objavili tajomstvo spoločenstva. Kvôli evanjelizácii 
a získavaniu nasledovníkov vraj nemuseli pohnúť ani prstom.

Predstavte si modelovú situáciu: niekto ide akousi vedľajšou uličkou v Korinte alebo 
v Efeze a všimne si skupinku ľudí sediacich pohromade a rozprávajúcich sa o akýchsi 
pozoruhodných veciach – čosi o mužovi, poprave a prázdnom hrobe. Tomuto okoloidúcemu to 
nedáva zmysel. Ale na spôsobe, akým spolu títo ľudia hovoria, ako sa k sebe správajú, ako sa na 
seba pozerajú a ako sa spoločne zabávajú, je niečo veľmi príťažlivé. Prizerajúci sa aj chcel ísť ďalej
svojou cestou, ale bol touto skupinkou akýmsi zvláštnym spôsobom priťahovaný. Možno sa chvíľu 
započúval, a keďže stále nerozumel, opäť sa mal k odchodu. Ale zase ho akoby niečo pritiahlo späť.
Uvedomil si, že hoci nemá poňatia o tom, čo títo ľudia rozprávajú, že mu to až tak nevadí, pretože 
chce byť pri tom, chce sa toho tiež zúčastniť, chce to tiež prežívať. (podľa knihy Kresťanstvo 
a psychológia)

Uvedomujem si, ako som Pánu Bohu vďačný, že môžem mať spoločenstvo. Že na problémy,
otázky, pochybnosti a vzťahy nie som sám. Že aj keď nie vždy funguje všetko tak, ako by mohlo, 
tu môžem ísť hlbšie za Ním a spoznávať Ho stále novým spôsobom.
Dobre, prejdem k veci. Myslím, že stále máme čo robiť, aby sa kultúra našich spoločenstiev 
podobala na tú, ktorú žili v Jeruzaleme. Tu sú moje tri veci, ktoré podľa mňa potrebujeme žiť 
v spoločenstve viac.

1. Priateľstvo
Niekedy mám pocit, že sme si vlastné spoločenstvá zinštitucionalizovali. Znamená to, že sme si 
z nich vytvorili inštitúciu namiesto rodiny. Zabúdame žiť vzťahy a poznáme sa ako „členovia 
spoločenstva“ a nie ako bratia a sestry, ktorí sú si skutočnými priateľmi. Myslím tu napríklad na 
chladničkové právo (právo otvoriť si chladničku, keď ste u priateľa na návšteve), spoločný šport či 
výlet alebo pomoc všetkého druhu. V Ježišovom spoločenstve sa tiež všetci volali 
priateľmi („..nazval som vás priateľmi“ – Jn 15,15)

2. Radosť
Možno si už počul o tom, že práve „radosť je meradlom viery človeka“ (pápež František). To 
znamená, že ak si chceš „zmerať“ svoju vieru, pozri sa na radosť vo svojom živote. Aký, aká si 
väčšinou? Máš radosť? Usmievaš sa? Ako často niekoho rozveselíš a ukážeš mu, že to, čo žiješ, ťa 
napĺňa a prináša radosť? Najlepšie je, že v mnohých situáciách sa stačí pre radosť rozhodnúť. To 
znamená, že sa začneš pozerať optimisticky aj na negatívne situácie, lebo vieš, že tvoj Boh je 
zdrojom tvojej nádeje. Koniec koncov, Písmo hovorí, že „…radosť v Pánovi je vaša sila!“ (Neh 
8,10)

3. Skúsenosť, že Božie kráľovstvo je medzi nami
Keď prví kresťania čítali čerstvo napísané evanjeliá, myslím, že to bolo pre nich niečo ako čítať FB 
statusy zaujímavých ľudí, blogy alebo webové spravodajské stránky. Boli z toho unesení, lebo to 
bolo niečo, čo sa udialo v ich blízkosti a oni mohli vidieť reálne následky udalostí; mnohí dokonca 
stretli Ježiša face-to-face. Niekedy sa mi zdá, že Bibliu čítame viac ako román, nie ako news feed. 



Pri čítaní či počúvaní nás zastaví to, že „vieme, ako to skončí“ a prestaneme vnímať niečo 
viac. Ale práve Biblia je tou najaktuálnejšou knihou na svete! Je napísaná pre každé obdobie. 
Potrebujeme uveriť, že veci, o ktorých sa v nej hovorí, sú niečím, čo sa môže diať aj v dnešnej 
dobe. A to nepíšem, len preto, že to dobre znie, ale preto, že to tak naozaj je. Každý potrebujeme 
vidieť, že uzdravenia, rozmnoženia jedla či utíšenia búrok sú stále aktuálne!

Priatelia, som presvedčený, že to čo žili prví kresťania, môžeme žiť aj my. Že evanjelium sa 
stane vďaka nám niečím pre svet príťažlivým. Buď aktívny v spoločenstve, buduj hlboké 
priateľstvá, ži životný štýl radosti, maj skúsenosť s tým, že Kráľovstvo je tu a pôjde to!
Michal

Vianoce U svätej Heleny

Tento príbeh sa odohráva v detskom domove U svätej Heleny. Býva tu veľa opustených detí. Majú 
štyri náhradné „mamy“ - vychovávateľky. Je práve čas Vianoc a vychovávateľky sa tešia, že tieto 
krásne neopakovateľné dni strávia so svojimi rodinami. Aj pre deti prichádzali ľudia, ktorí svoje deti 
nemajú a túžia mať. 

V celom detskom domove ostalo týždeň pred Vianocami len osem detí. Ich najmladšia 
vychovávateľka Ľubka ešte nebola vydatá a sviatky trávila so svojimi rodičmi a súrodencami. 
Rozmýšľala a rozmýšľala, ako by deťom spestrila Vianoce, ale nič jej na um neprichádzalo. Večer 
išla do kina, no film nepozerala. Rozmýšľala, čo by mohla urobiť pre tie opustené deti. A aj 
vymyslela. „Poprosím súrodencov a hádam sa to podarí,“ potešila sa. Hneď ráno povedala deťom: 
„Viete čo? Urobíme si pekné Vianoce aj sami, tu v domove.“ „Áno, to bude pekné!“ volali deti jedno 
cez druhé. A tak sa pustili do práce. Prišli Ľubkine dve sestry Ajka a Dada a jej brat Roman. 
„Dievčatá, my budeme piecť a chlapci, vy pôjdete s Romanom po stromček,“ navrhla Dada. 

Dievčatá sa z nadšením rozbehli do kuchyne. Robotu si pekne rozdelili. Marienka vážila suroviny, 
Anička miešala sneh, Vladka vaľkala cesto a Ajka na všetko dohliadala. Dada, Ľubka, Lenka a 
Darinka zdobili a umývali celý domček. Keď chlapci prišli so stromčekom, bolo už všetko čistučké. 
Zo spoločenskej miestnosti sa stala krásna obývačka,  presne taká, akú mali, keď boli ešte doma. Na 
stromček povešali ozdoby a medovníčky, ktoré si  upiekli a ozdobili. Naši súrodenci k deťom do 
detského domova chodili deň čo deň, až do vianočného rána. „Detská, poďme aj my Ľubku niečím 
prekvapiť!“ navrhla Lenka. „ Ale ako?“ zosmutnela Darinka. „Aký darček jej pripravíme?“ „Už to 
mám!“ zvolal Maťo „Pripravíme koncert. Zahráme jej vianočné koledy.  Ľubka má hudbu rada.“ 
Veru tak, každé dieťa hralo na nejaký hudobný nástroj. Anička a Jozef hrali na flautách, Darinkin bol 
klavír, Vladka,  Martinka a Lenka hrali na husle, Martin  na violu a Dušan na harmoniku. Dali hlávky
dokopy a bolo to. Možno premýšľate, ako sa múdre, šikovné a talentované deti dostali do domova? 
Nuž, aj to sa stáva. Ľubka od rána vyvárala samé dobroty, a tak si ani nevšimla, čo tie deti vlastne 
robia a kde sú. Prišiel dlho očakávaný okamih. 

Naši kamaráti spolu so svojou vychovávateľkou zasadli za vianočný stôl. Už by sa boli vrhli na tie 
dobroty, ale Ľubka im z úsmevom navrhla: „Deti, mi sa doma vždy pred večerou najprv pomodlíme.“
„To by bolo krásne, ale my nijakú modlitbu nepoznáme, nik nás ju nenaučil.“ zosmutneli deti. „Ja 
poznám,“ ozvala sa Darinka „Keď som ešte mala rodičov, vždy sme sa modlili Modlitbu Pánovu,  a 
potom každí z nás vyslovil svoje prianie.“ Jej rodičia zahynuli pri autonehode. „No vidíte, Darinka 
nás naučí modlitbu, a potom každí povieme svoje prianie," usmiala sa Ľubka. Potom vstali a potichu 
odriekali modlitbu. Potom zavreli očká a vyslovili v modlitbe svoje najtajnejšie priania. Ľubka bola 
dojatá z úprimných slov zrodiacich sa v detských srdiečkach. Navečerali sa, a potom sa Ľubka 
spýtala: „Čo ste robievali po večeri s rodičmi?“ „My sme si natreli oblátku z medom a stará mama 
vravela, že každý, kto túto pochúťku zje, bude dobrý ako med," spomínala Vladka. „My sme 
rozkrojili jabĺčka a podľa jadra sme vedeli, že budeme celý rok zdraví.“ My sme rozlúskli orechy.“ 
„My sme spievali koledy“ Takto deti spomínali na Vianoce, ktoré trávili v kruhu svojich najbližších. 
Ľubka si všetko vypočula, a potom všetkým vyhovela. Zjedli oplátky, rozkrojili jabĺčka, rozlúskli 
oriešky a spievali koledy. Po nádherných zvykoch sa ponáhľali ku stromčeku. Vonku sa však niečo 



deje. Čo to len môže byť? Od dverí sa ozývala krásna melódia vianočnej piesne. Otvorili dvere a tam 
leteli sane s krásnymi bielymi koňmi. Uprostred sedel Mikuláš a pri ňom dvaja anjeli. Rozdali deťom
darčeky, a potom si spoločne sadli ku stromčeku a spievali koledy. „Ľubka, aj my máme pre teba 
prekvapenie,“ povedal Martin. Deti zobrali hudobné nástroje a utešená melódia sa šírila po celom 
domove. Boli to pre nich tie najkrajšie Vianoce plné lásky, šťastia a pokoja. Veď všetky deti majú 
právo na šťastie. 

Kniha ako darček
Všetci sme iní, a preto každému vyhovuje iný druh literatúry.  Je však zaujímavé vyskúšať 

čítať niečo, čo nie je práve vami preferovaná oblasť.
Ak sa chcete pobaviť, zasmiať, oddýchnuť si od stresu okolitého sveta, skúste si sadnúť ku knižke 
Som mama od Kristíny Farkašovej. Vrelo odporúčam, nielen mamičkám či čakateľkám, ale aj 
oteckom, starým rodičom či slobodným. Ľahkosť, s akou je knižka písaná, je veľmi príjemná 
a vtiahne vás do diania.  Dostala som sa k nej náhodne, no som veľmi rada. Nedá sa povedať, že 
som ju prečítala. Zhltla som ju za jedno popoludnie. Dozviete sa z nej rôzne veselé príhody, pri 
ktorých sa budete smiať nahlas, preto odporúčam čítať, keď ste sami, prípadne, okolie na výbuchy 
smiechu vopred pripraviť. No knižka obsahuje aj vážne témy. Veľmi vážne. Aj tie sú však podané so
svojským humorom autorky.

Druhým titulom, ktorý vám chcem dať do pozornosti, je knižka dvoch autoriek. Jedna to 
prežila a druhá sa rozhodla jej príbeh zverejniť. Veronika Homolová Tóthová je novinárka. Viola 
Róza Stern Fischerová je žena, ktorá prežila koncentráky. Určite ste už uhádli, že ide o knihu 
Mengeleho dievča.  Holokaust. Téma, ktorá sa v posledných rokoch dostala aj do literatúry. Nielen 
do učebníc dejepisu. Čoraz častejšie sa ozývajú hlasy, ktoré tvrdia, že holokaust sa nestal. Netreba 
dokazovať, že bol. Stačí ísť do Auschwitzu či Birkenau a každému je hneď jasné, že to nie je 
výmysel. To, čo je veľmi potrebné, je: hovoriť o ňom, pripomínať ho a poučiť sa z udalostí 
minulosti. Výnimočný životný príbeh zachytený úžasným spôsobom. Odhalené pravdy, ktoré by 
bez svedectva tých, ktorí prežili, zostali pred svetom utajené.
Ak knižné tituly zaujali vás, možno zaujmú aj vašich blízkych. Veď zaujímavá kniha je vždy dobrý 
nápad. Nemusia byť Vianoce, nemusí byť sviatok, nemusí byť príležitosť. Môže to byť len tak...

Božie kráľovstvo

Slovo Božie je kľúčom k nájdeniu kráľovstva Božieho. Kráľovstvo Božie je Kristovo 
kráľovstvo do ktorého sa dostanú ľudia, ktorí mu boli verní. Ľudia ktorí budú spasení, tieto 
informácie sú veľmi podstatné pre našu existenciu. Táto radostná zvesť je nám zvestovaná 
prostredníctvom Písma Svätého.  Všetko toto spásonosné dielo sa začína práve narodením Ježiša v 
maštali. Preto oslavujeme a tešíme sa na Vianoce. Ale ako je to možné, že tak nádherná zvesť sa 
môže dostať do úzadia? Žiaľ stáva sa to, pomaly to už začína byť bežné, viacej sa sústredíme na 
výmenu darčekov ako na oslavovanie toho podstatného. Máme svoje problémy a starosti, dokážu 
nás pohltiť a nevidíme to svetlo, oproti ktorému sú všetky problémy sveta márne. Stáva sa že 
materiálne hodnoty nám zatemnia myseľ, a my chceme a máme pocit že potrebujeme stále nové 
veci, ktoré s nás urobia lepších ľudí. Určíme si cieľ čo by sme chceli dosiahnuť, pre dosiahnutie 
tohto vytúženého cieľu sme ochotní vynaložiť obrovské  úsilie a kopec nášho času. Po dosiahnutí 
tohto cieľu si určíme ďalší a potom ďalší, a ten ďalší je ešte dôležitejší, ako ten predchádzajúci. 
Tieto naše „zisky“ môžeme ukázať susedom, môžeme sa s nimi pochváliť. Pozeráme na suseda ako 
obdivuje naše predmety, ako týmto jeho obdivom rastie aj naše ego. Opak je ale pravdou, vždy 
budú nové veci a tie naše už nebude nikto obdivovať.  A tak sa pýtam. Čo sa stáva s duchovnými 
potrebami ? Prečo sú pochované pod kopou nepotrebných časných vecí?  Začnime sa venovať 



duchovným potrebám tie sú večné, nikdy nebudú staré, sú nadčasové. Na rozdiel od tých 
materiálnych veci, vieru nie je možné nahmatať, ukázať ju iným. Chváliť sa ňou v dnešnej dobe už 
nie je možné, pretože sa stanete terčom výsmechu a najnovšie aj terčom osočovania, bude 
nebezpečné ukazovať vieru v Ježiša Krista, to nám ukáže budúcnosť. Teraz je  viera veľmi 
zanedbávaná.  Každý ju odkladá na neskôr, pretože „som ešte mladý, neskôr sa s tým budem 
zapodievať, neskôr bude na to čas“. Nevenujme svoj čas budúcnosti, žime v prítomnosti, buďme 
stále pripravení, pretože nevieme kedy príde „váš čas hovorí Pán.“ kedy príde Kristus druhýkrát na 
zem, aby sme nepochodili ako tie pochabé panny. 

Milí bratia a sestry privítajme nášho Pána a Spasiteľa Ježiša Krista triezvou mysľou a 
otvoreným srdcom, prišiel pre nás, pre to, aby nás spasil. Venujme mu náš čas,  naše srdce, a celý 
svoj život na Jeho velebenie a oslavu. Amen.
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